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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 19 kwietnia 2016r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie komisji poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

stwierdził quorum. W posiedzeniu uczestniczyło dziesięciu członków Komisji zgodnie  

z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz pan Zygmunt Gadomski  

– Powiatowy Lekarz Weterynarii w Bydgoszczy i pan Sylwester Domek z Polskiego Związku 

Łowieckiego – Zarząd Okręgowy w Bydgoszczy, a także ze Starostwa Powiatowego  

w Bydgoszczy: pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu, pan Zbigniew Łuczak  

– Wicestarosta Bydgoski, pan Leszek Czerkawski – Sekretarz Powiatu, pan Zygmunt  

Michalak – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, pan Andrzej 

Kubiak – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich i pan Tomasz  

Federowicz – Zastępca Dyrektora Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. 

 

  Następnie Przewodniczący przedstawił Radnym planowany porządek posiedzenia 

Komisji (załącznik nr 2 do protokołu), który przyjęty został w głosowaniu jednomyślnie.  

   

  W punkcie 3 porządku obrad, przy 1 głosie wstrzymującym się, Radni przyjęli proto-

kół z poprzedniego posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 22 marca 2016r. 

 

  W punkcie 4 porządku obrad członkowie Komisji zapoznali się z informacją o stanie 

bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na obszarze powiatu bydgoskiego, stanowiącą 

załącznik nr 3 do protokołu. Szczegółowych informacji i wyjaśnień na zapytania Radnych 

udzielił pan Zygmunt Gadomski – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Bydgoszczy. Radna  

Elżbieta Mojzesowicz zapytała się o aktualną sytuację zakładu w Trzeciewcu. Pan Gadomski 

wyjaśnił, że mimo iż prawo nie nakładało na Inspekcję takiego obowiązku, to jeszcze przed 

rozpoczęciem budowy zakładu, konsultował z jego właścicielem plany budowy wskazując 

pewne rozwiązania. Właściciel wybudował jednak zakład według pierwotnego planu  

i  w 2014r. wystąpił o jego zatwierdzenie. Wówczas Inspekcja wydała decyzję odmowną  

ponieważ zakład, dla potrzeb połączonej działalności paszowej i utylizacyjnej, nie spełniał 

określonych prawem wymogów. Zakład nie był ani odpowiednio wyposażony ani nawet pod-

łączony do prądu. Późną wiosną 2015r. właściciel wystąpił o wydanie pozwolenia na wpro-

wadzenie do zakładu odpadów na przeprowadzenie prób technologicznych celem opracowa-

nia autorskiej metody przetwarzania produktów ubocznych. Zakład taką zgodę otrzymał  

i po przeprowadzeniu badań w sierpniu 2015r. uzyskał również zatwierdzenie metody pro-

dukcji.  Następnie właściciel zwrócił się o warunkowe zatwierdzenie zakładu. W międzycza-

sie zrezygnował jednak z działalności paszowej decydując się wyłącznie na działalność utyli-

zacyjną. Inspekcja zastrzegła, że właściciel musi podjąć pewne działania tj. wybudowanie lub 

przeznaczenie miejsca do mycia pojazdów i do ich dezynfekcji oraz do mycia i dezynfekcji 

pojemników z odpadami. Właściciel zobowiązał się wówczas do spełnienia powyższych  

warunków. Jednakże w marcu br. organy ścigania poinformowały Inspekcję o prowadzeniu 

przez zakład nielegalnej działalności. Okazało się, że zakład bez wymaganego zezwolenia 

prowadził produkcję na szeroką skalę i sprzedawał swoje produkty za granicę, a ponadto  

w produkcji mączki używał produktów, których nie powinien był używać. Właściciel tłuma-

czył, że nie spełnił wszystkich warunków ponieważ nie otrzymał jeszcze niezbędnego pozwo-

lenia na budowę ze Starostwa. Okazało się jednak, że z żadnym wnioskiem o pozwolenie na 

budowę nie występował. Ponadto do spełnienia warunków narzuconych przez Inspekcję, takie 
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pozwolenie nie było prawem wymagane.  Aktualnie przeprowadzona została kontrola w za-

kładzie. W najbliższych dniach podpisany zostanie protokół z kontroli i prawdopodobnie, pod 

pewnymi warunkami, zatwierdzenie tego zakładu zostanie dokonane. Nie znaczy to jednak,  

że zakład jest w pełni przygotowany do prowadzenia produkcji. Radny Tadeusz Zamłyński 

zapytał się, czy dobrze zrozumiał wypowiedź, że zakład został wybudowany bez pozwolenia 

na budowę? Pan Gadomski wyjaśnił, że zakład posiadał zapewne niezbędne pozwolenie  

na budowę. Zaznaczył jednocześnie, że pozwolenie nie jest wymagane do postawienia  

wiaty w miejscu do prowadzenia dezynfekcji. 

 

  W punkcie 5 porządku obrad, Radni zapoznali się z informacją  na temat szkód  

wytwarzanych przez zwierzynę łowną. Łowczy Okręgowy pan Sylwester Domek udzielił 

szczegółowych wyjaśnień na zadawane przez Radnych pytania i przedstawił analizę finanso-

wą szkód na terenie powiatu bydgoskiego w ostatnich latach. I tak, w okresie rozliczeniowym 

2015/2016 zniszczeniu uległo ok. 200ha upraw, a łączna kwota odszkodowań wyniosła  

196 tys. zł. W latach 2014/2015 na ok. 87 ha  zniszczonych upraw kwota odszkodowań  

wyniosła powyżej 191 tys. zł. W okresie 2013/2014 zniszczonych zostało 116 ha, na łączną 

kwotę odszkodowań powyżej 180 tys. zł. W roku 2012/2013 – 114 ha, gdzie odszkodowania 

wyniosły ok. 195 tys. zł. W okresie 2011/2012 – ok. 91 ha, gdzie suma odszkodowań  

wyniosła ok. 139 tys. zł. Radny Piotr Chudzyński zapytał się o współpracę pomiędzy rolni-

kami a kołami łowieckimi i o udział władz gminnych w zatwierdzaniu planu łowieckiego?  

Pan Domek odpowiedział, że trwają prace nad nowelizacją ustawy – Prawo łowieckie m.in.  

w zakresie zasad wypłaty odszkodowań dla rolników. Jeden z projektów zakłada utworzenie 

państwowego funduszu odszkodowań zasilanego składkami opłacanymi przez koła łowieckie. 

Rolnik zgłaszałby szkodę, nie jak dotychczas do koła,  a do Gminy. Gmina natomiast kiero-

wałaby wniosek do Wojewody zarządzającego funduszem.  Projekt  zakłada również restryk-

cyjne kary finansowe dla kół, które nie wykonają planu pozyskania zwierzyny. Inny z projek-

tów zakłada udział Skarbu Państwa w wypłatach odszkodowań. W przypadku wykonania 

przez koła planu pozyskania zwierzyny w co najmniej 99%, udział Skarbu Państwa wyniósł-

by 50% kwoty odszkodowania. Gdyby realizacja planu była niższa niż 80%, udział Skarbu 

Państwa wyniósłby 30%. Plany łowieckie sporządzają dzierżawcy obwodów łowieckich, opi-

niują Burmistrzowie i Wójtowie, a zatwierdza leśniczy w uzgodnieniu z Polskim Związkiem 

Łowieckim. Nie było dotychczas zastrzeżeń ze strony Gmin. Pan Domek zaznaczył jednocze-

śnie, że plany nieraz były w trakcie roku zwiększane. Aktualnie koła robią to niechętnie ze 

względu na  propozycję nowelizacji Prawa łowieckiego według której możliwe będzie nało-

żenie na koło kary finansowej w przypadku  niewykonania planu łowieckiego. Radny  

Tadeusz Zamłyński podając jako przykład własne doświadczenia, zwrócił uwagę na problem 

braku rozwiązań prawnych w kwestii wypłaty odszkodowań za szkody wyrządzane przez 

zwierzynę leśną  na drogach. Koła łowieckie w takich sytuacjach odszkodowań nie wypłaca-

ją. Ewentualnie właściciel drogi, ale tylko w sytuacji, gdy droga nie była oznakowana „uwaga 

zwierzyna leśna”.  Radna Elżbieta Mojzesowicz wyraziła opinię, że najlepszym rozwiązaniem 

jest zwiększanie planów odstrzału i tym samym propozycja karania kół za ich niewykonanie 

nie jest właściwym kierunkiem.  

  

  W punkcie 6 porządku obrad, Radni przystąpili do opiniowania materiałów  

na XVIII Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 28 kwietnia 2016r.:  

 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Miejskiego Policji  

w Bydgoszczy z działalności w 2015r. oraz informacji o stanie porządku i bezpieczeń-

stwa na terenie Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowa-

ny pozytywnie; 
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2) Sprawozdanie z realizacji w 2015r. Powiatowego programu zapobiegania przestęp-

czości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego oraz plan dzia-

łania na 2016r. – Komisja zaopiniowała pozytywnie; 

3) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia powiatowej jednostki 

organizacyjnej pn. Powiatowe Centrum Zarządzania Oświatą, został przez Komisję 

jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

4) Projekt uchwały w sprawie określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwa-

nych systemu oświaty oraz zakresu obowiązków powierzonych jednostce obsługującej 

w ramach wspólnej obsługi, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-

tywnie; 

5) Ocena zasobów pomocy społecznej – Komisja zaopiniowała pozytywnie; 

6) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego programu współpracy organów Powiatu Byd-

goskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2015 – Komisja zaopiniowała pozytywnie; 

7) Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2016r. na prace konserwatorskie, re-

stauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, poło-

żonym na obszarze Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopi-

niowany pozytywnie; 

8) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 392/XXXVII/14 Rady Powiatu Bydgoskie-

go z dnia 4 kwietnia 2014r. w sprawie zgody na zawarcie Porozumienia w sprawie re-

alizacji Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Bydgosko – Toruńskiego Ob-

szaru Funkcjonalnego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

9) Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statutu 

Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

10) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Dąbrowa Cheł-

mińska pomocy finansowej, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-

tywnie; 

11) Projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty kartą płatniczą podatków stanowią-

cych dochody budżetu Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zao-

piniowany pozytywnie; 

12) Projekt uchwały zmieniającej budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2016, został przez 

Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

 

 W punkcie 7 porządku obrad, nie zostały poruszone żadne „sprawy bieżące Komisji”. 

  W wolnych głosach i wnioskach Radny Andrzej Szmytka zapytał się o zaproszenie 

Starosty do udziału w pracach zespołu ds. opracowania Programu Rozwoju Powiatu Bydgo-

skiego na lata 2017 – 2023? Starosta przypomniał, że na ostatniej sesji Radni ustalili, że chcą-

cy uczestniczyć w pracach zespołu mogą zgłaszać swoje kandydatury do Przewodniczącego 

Rady. Założenie było takie, aby z każdej Gminy była co najmniej jedna osoba.   

Radna Elżbieta Mojzesowicz zgłosiła wniosek w sprawie wystąpienia do Wojewody Kujaw-

sko – Pomorskiego o pisemne przedstawienie podjętych działań w celu likwidacji ujemnych 

skutków przezimowania upraw na terenie powiatu bydgoskiego, który ujęty został w wykazie 

wniosków stanowiącym załącznik do 4 protokołu i jednogłośnie przyjęty przez członków 

Komisji. 
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  Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa o godz. 15.15.  

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 

6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 

 


